
Zápis ze zasedání PRF ze dne 20.4.2022  
Přítomni: P. J. Kubis, M. Nesvadba, J. Čižek, L. Janda, J. Bartoňová, Z. Božková, P. Fabian, D. Holubec, V. Jansa, A. 
Kadlec, M. Mandysová, H. Mandys, V. Nesvadbová, J. Semerák, J. Špelda, M. Špicarová   
Hosté: P. J. Pilz, S. Freibert, J. Vojáček, Š. Vojáček  

1.  Projednávání některých podmětů a návrhů p. S. Freiberta  
• PRF jednala o emailu p. S. Freiberta ze dne 23. 3. 2022. Moderováním diskuze byl o. Janem pověřen D. 
Holubec. Nikdo z přítomných proti tomu nevznesl námitky ani na výzvu. D. Holubec poděkoval všem za jejich 
zájem o zlepšení života farnosti a vyjádřil přesvědčení, že věcnou kritiku a podněty bere PRF vážně a chce z nich 
učinit konkrétní výstupy.  
• Pomoc Ukrajině: PRF děkuje všem farníkům, kteří pomáhají modlitbou, příspěvky a svou činností aj. K výzvě 
p. S. Freiberta, že by se farnost měla do pomoci zapojit intenzivněji: Arciděkanství Trutnov nemá v tuto chvíli 
ubytovací možnosti pro případné ubytování uprchlíků (prostory na farách v Trutnově a Vlčicích nejsou vhodné). 
Pokud by však někdo byl ochoten ubytovávat individuálně (může se samozřejmě jednat i o lidi mimo naše farní 
společenství) je farnost ochotná poskytnout finanční i materiální pomoc, dále pak jsme ochotni jako 
společenství poskytnout třeba volnočasové aktivity, integraci do rodin apod.  
Farnost i nadále bude jednat ve spolupráci a koordinaci s Oblastní charitou Trutnov, popř. dalšími institucemi. 
Není však rozumné pomoc tříštit a poskytovat duplicitně, pokud existují organizace, které se danou 
problematikou zabývají.  
Sbírky – Pastorační farní rada dospěla ke shodě, že se budou každý měsíc vyhlašovat mimořádné sbírky na 
pomoc Ukrajině. Tato finanční pomoc bude v současnosti poskytována Charitě, pokud se najde „naše 
adoptovaná rodina/rodiny“, budu tyto prostředky směřovány přímo k nim. Sbírky budou vždy dopředu 
ohlášeny v ohláškách i FZ.   
• Zveřejňování sbírek a zveřejňování výsledků hospodaření: Dosaženo shody, že ve FZ budou vždy 
zveřejňovány výsledky mimořádných sbírek, hospodaření bude zveřejňováno jednou ročně.  Rozsah 
zveřejňovaných informací projedná nová ER.  
• Finance farnosti: K výtce, zdali farnost nemá příliš mnoho peněz na účtech: V této chvíli disponuje farnost 
částkou, která bude použita zejména na opravy arciděkanského kostela, opravy krovů, vyřešení energetické 
soběstačnosti fary, protože v současnosti sbírky nepokrývají ani zálohy ani přímé výdaje na energie. Dále jsou 
na tomto účtu krajské dotační peníze pro Pilníkov. Peníze na účtu jsou také určeny na běžný provoz farnosti. 
Z tohoto důvodu není s těmito penězi počítáno jako s možnými investicemi.  
• Dračí rokle: PRF se dále zabývala cedulemi umístěnými v Dračí rokli, ačkoliv tento podnět vyšel od jiné 
skupiny farníků, kteří kritizovali, že farnost vysílá do světa špatný vzkaz, když užívání altánu podmiňuje 
předchozím souhlasem. Žádají vstřícnější přístup k veřejnosti. Cedule umístěné venku shledala PRF jako zcela 
vyhovující. Cedule byly umístěny zejména z důvodu vandalismu, kdy různé skupiny ničily náš majetek 
s odůvodněním toho, že není nikde psáno, že se jedná o soukromý majetek. Tyto skupiny tedy bez umístění 
cedule ani nevěděly, o čí vlastnictví se jedná. Mimoto je tu i evangelizační hledisko, protože se lidé mohou 
dostat do kontaktu s duchovními a uvědomí si, že jim tuto službu poskytuje církev. Pokud si zájemci o využití 
altánu zavolají, je jim vyhověno (toho využila například škola), ale kromě jiného jsou upozorněni na dodržování 
základních pravidel, které se týkají i dobrých sousedských vztahů. Cedule přímo v altánu bude opravena a 
doplněna. Vysloven návrh na umístění QR kódu, který by odkazoval na kontakty na stránkách farnosti.  
• Vize farnosti: K návrhu p. S. Freiberta, aby vznikala dlouhodobá vize farnosti, a to „za běhu, ale cíleně“, „z 
veřejného většinového konsensu farnosti“. V současnosti jednáme zejména o synodálních setkáních, které již 
proběhly. Jednotlivé výstupy budou postupně zveřejněny na webu a FZ. PRF se jim bude věnovat. Dále pak na 
návrh Š. Vojáčka bude uskutečněno celofarní synodální setkání, kde bude vedena diskuze, jak s uvedenými 
závěry pracovat a uvést do života farnosti.   

Schválil: David Holubec (moderátor diskuze), zapsala: Z. Božková  
1) Farnost 

• Velký úklid kostela a fary dne 14.5. V pátek 13.5. dodá úklidová firma menší lešení a čistící nástroje. Veškerý 

úklid však zajišťuje sama farnost. Rozpis prací je hotov, práce se budou rozdělovat na místě. Úklid je plánován 

zhruba od 9:00-18:00. P. Jáno zajišťuje školení o bezpečnosti práce. Dále jsou zajištěny běžné úklidové 

prostředky a pomůcky, jako mycí a čistící prostředky, hadry, rukavice apod. Farníci budou požádáni o některé 

vlastní zdroje např. kbelíky. Bude vytvořena tabulka, pro hrubý přehled kolik lidí se chce zúčastnit, vše bude 

ohlášeno a zveřejněno ve FZ. 

• J. Špelda požádal o pravidelnou modlitbu za Ukrajinu schválenou našimi biskupy. 

• V. Nesvadbová přednesla přání farníků o rozšíření farního sálu, nutnost zajištění statika. 

• J. Bartoňová požádala o opětovné zveřejnění nabídky na odebírání el. formy zpravodaje. Dále pak vznesla 

prosbu o výstav Nejsvětější svátosti při každém větším zpovídání. 

❖ Příští setkání PRF bude 18.5. od 19 hod. na faře. 


